

### Call for Manuscripts

The *Canadian Journal of Counselling* will publish a special issue devoted to **Violence in the Lives of Adolescents and Children: Research, Prevention, and Intervention**. Dr. Anne Cummings and Dr. Alan Leschied will be Guest Editors for this theme issue. One-page proposals for manuscripts are requested for this issue that address research, conceptual, or clinical issues related to children and adolescents either as survivors of violence, or as perpetrators of violence and aggression. Manuscripts might address topics such as the following: sexual abuse, sexual harassment, violent crime, indirect or relational aggression, bullying, effects of child exposure to family violence, school violence prevention programs, treatment programs for aggressive youth, treatment programs for survivors of violence, ethical issues in clinical work with perpetrators or survivors of violence. Other topics related to counselling issues around violence in the lives of youth are also encouraged. Please send one-page proposals to the Guest Editors by **September 1, 2001**. The deadline for manuscripts of accepted proposals is **February 1, 2002**. Proposals should be submitted to Dr. Anne Cummings, Faculty of Education, University of Western Ontario, London, ON, N6G 1G7. Fax: (519) 661-3833. E-mail: [cummings@uwo.ca](mailto:cummings@uwo.ca).

### Demande de manuscrits

La Revue canadienne de counseling doit publier un numéro spécial consacré à la « Violence dans la vie des adolescents et des enfants : Recherche, prévention et intervention. » Le Dr Anne Cummings et le Dr Alan Leschied sont les rédacteurs invités pour ce numéro spécial. Il est demandé aux auteurs intéressés de faire parvenir à la revue des avant-projets d'une page pour ce numéro réservé aux questions conceptuelles, cliniques ou de recherche concernant les enfants et les adolescents ayant soit survécu soit participé à des actes violents. Les manuscrits peuvent traiter des sujets tels que : l'agression sexuelle, le harcèlement sexuel, les crimes de violence, le comportement agressif indirect et relationnel, l'intimidation, les effets observés sur les enfants ayant été confrontés à la violence familiale, les cours de prévention contre la violence offerts dans les écoles, les programmes de traitement pour jeunes agressifs, les programmes de traitement pour victimes d'actes violents, les considérations éthiques s'appliquant aux interventions auprès des auteurs et des victimes de violence. Tout sujet de counseling concernant la violence et la vie des jeunes peut également être soumis. Les avant-projets d'une page devront être soumis aux rédacteurs invités avant le **1er septembre 2001**. La date limite pour la soumission des manuscrits des avant-projets ayant été acceptés sera le **1er février 2002**. Veuillez adresser vos avant-projets à : Dr Anne Cummings, Faculty of Education, University of Western Ontario, London, ON, N6G 1G7. Télécopieur : (519) 661-3833. Courriel : [cummings@uwo.ca](mailto:cummings@uwo.ca).